Префікси: пре-, пере-, при-, прі-
Пре (pře):
1) Пишемо в прикметниках, також у похідних від них прислівниках і деяких іменниках, якщо він замінюється словом «дуже»):

премудрий, (дуже мудрий), препоганий (дуже поганий), прекрасний (дуже красний/гарний), премудрість (велика мудрість, від мудрий)

2) Пишемо у запозичених зі старослов’янської мови словах:

презирство, преподобний, престол, преосвященний і похідних від них

3) Пишемо на початку іншомовних слів, у яких в українській мові префікс не виділяється:
преамбула, превентивний, препарат, президія, прелюдія, прем’єра, президент, прерогатива, пресвітер, престиж, претендент, префікс, преферанс, прецедент.

Пере (pře):
Пишемо тільки! у дієсловах та похідних від них слів (іменники, прикметники), де префікс пере- виражає: 1) зміну стану (думати – передумати, перехворіти); 2) перетин меж (переїхати, перелити); 3) повторну дію (перечитати);  перевищувати, переказувати (переказ).
Порівняйте: čes. přepsat – укр. переписати
При (při):
1) В інших випадках пишемо префікс при- :
природа, прикраса, примудритися, привільний, признатися, пристрасть, присутність, причина та ін.
2) Також, коли при виражає приближення:

приміський, принести, прирости, приїхати
3) Коли при виражає неповну міру (якщо він замінюється словом «трохи»):

прив’ялий (трохи в’ялий), пристаркуватий (трохи старий)
Прі (při) 
Тільки три слова-винятки та похідні від них:

прізвище, прізвисько, прірва 
І також пишемо в корені слів, напр.: 
прісний, та в словах іншомовного походження прІоритет
